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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
 
Szám: 1/2017. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. január 26-
án 17.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Faluház Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Horváth Zoltán polgármester 
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
  Sárándiné Németh Hajnalka Választási Bizottság elnöke 
 
Lakosság részéről 33 fő. 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom. 
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja meg. 
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Választási Bizottság tájékoztatója az időközi polgármester-választás eredményéről, 
megbízólevél átadása 

2. Polgármester eskütétele 
3. A polgármester programjának ismertetése 

4. A polgármester illetményének megállapítása 
5. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról, valamint a közterületek 
tisztántartásáról és használatáról szóló 10/2015. (VII. 14.) önkormányzati rendelet módosítása 

6. Civil szervezeteknek nyújtott támogatás elszámolása 
7. Szúnyoggyérítésre megállapodás 
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1. Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbízólevél átadása 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Felkéri, Sárándiné Németh Hajnalkát a Választási 
Bizottság elnökét, hogy a választás eredményét ismertesse a megjelentekkel. 
 
(Sárándiné Németh Hajnalka ismerteti a 2017. január 15-én megtartott időközi polgármester-
választás eredményét. Tájékoztató a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
2. Polgármester eskütétele 
 
SÁRÁNDINÉ NÉMETH HAJNALKA HVB elnök: Felkéri a polgármestert, hogy 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 63. § szerinti 
esküt tegye le.  
(Az esküszöveget előmondja: Sárándiné Németh Hajnalka HVB elnök) 
 
Az eskü szövege: 
 
 „Én, …………………… becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz 
és annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; a 
polgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Badacsonytördemic község fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorolom.  
(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!” 
 
SÁRÁNDINÉ NÉMETH HAJNALKA HVB elnök átadja a megbízólevelet Horváth Zoltán 
polgármesternek.  
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Megköszönöm a Választási Bizottság elnökének 
tájékoztatóját, és a bizottságnak a választások lebonyolításával kapcsolatban végzett 
munkáját. 
 
3. A polgármester programjának ismertetése 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Itt a kampány során nagyon sok embernek elmondtam 
azokat a dolgokat, amelyeket a 2,5 évben szeretnék megvalósítani. Ígérem, hogy most rövid 
leszek, nem úgy, mint a legutolsó bemutatkozás alkalmával. Ugyanazokat a dolgokat 
szeretném elmondani most röviden, kicsit összeszedetten. Mint itt a településen élő ember én 
úgy gondolom, hogy most is elsőként arról szeretnék beszélni, hogy ezt a települést 
működtetni csak akkor tudjuk, hogy ha megfelelő összefogás és együttműködés lesz. Én 
mindenkivel kapcsolatban nyitott vagyok, mindenkit szeretnék meghallgatni. És mindenkinek 
a véleményét, hogy ha az jó, és tudjuk támogatni, akkor szeretném beépíteni a mindennapi 
munkámba. A helyi életminőség javítása céljából én szeretnék egy ügyfélbarátabb hivatali 
ügyintézést elősegíteni. A részletekről már beszéltem, nem szeretnék most belemenni. Az 
információhoz jutást szeretném egy kicsit javítani, mert akik még nem férnek hozzá az 
elektronikus ismeretekhez ő nekik kissé akadozva jut el az információ. Most is jelezték 
többen, hogy nem tudták, hogy ma lesz a beiktatás és hát ők is, hogy eljöttek volna. Valami 
módon megpróbáljuk ezt a dolgot orvosolni. A legkisebbektől a legnagyobbak felé haladva. 
Voltam már az óvodában, felmértem a helyzetet. Szerintem egész jó adottságok vannak. 
Vannak olyan problémák, amiről még a szülőkkel és az óvónőkkel kell egyeztetni. Nyitott 
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vagyok mindenre, hogy tudjunk javítani az ottani dolgokon. Iskolásokkal kapcsolatosan 
annyit tudok mondani, hogy sajnos a településünkön általános iskola nincs. Itt amit tudunk 
javítani az elsősorban az, hogy felülvizsgáljuk az iskolába jutás illetve az iskolából haza jutás 
dolgait. Ha tudunk, egy picit javítunk ezeken a dolgokon. Fiatalokkal kapcsolatban nagyon 
fontos, hogy a településnek legyen egy megtartó képessége, amivel meg tudjuk a fiatalokat 
fogni. Itt elsősorban a munkahely, a családalapítás, letelepedés. Vannak lehetőségeink, úgy 
gondolom, hogy ezeket meg kell próbálni kihasználni. Itt gondolok arra, hogy helyi 
vállalkozásokat kell támogatnunk, illetve a letelepedés érdekében meg kell próbálni építési 
telkeket kialakítani a fiataloknak. Főleg a mostani helyzetben, amikor adnak elég jó 
támogatást a fiatal családoknak, hogy legyen hova építeni. Aktív korúak számára 
munkahelyteremtés. Itt beszéltük a helyi vállalkozások támogatása ösztönzése. És hát 
azoknak a lehetőségeknek a megkeresése, akik itt szeretnének a környékünkön 
munkahelyeket teremteni. Hogy ők elsősorban próbálják meg a helyi embereket alkalmazni, 
mint munkaerőt. Idős emberekkel kapcsolatban, hát ők ugye nagyon sok segítségre szorulnak. 
Ő nekik, mindenféle támogatást, amit lehet, meg kell próbálni megadni. Ha nem megy, meg 
kell próbálni magán szervezeteket bevonni az idősgondozásba. Településüzemeltetés. Hála 
Istennek most is nagyon sok dolog van folyamatban. Útfelújítás, járda felújítás, vízelvezető 
rendszer. Beszéltem itt a parkolási lehetőségekről a templommal kapcsolatban illetve itt a 
nagy rendezvényeken. Hát ezek a dolgok megoldásra várnak. Utána kell járni, meg kell 
próbálni megkeresni, remélem, hogy találunk rá megoldást. Akkor egy fontos dolog, amelyről 
mindegyikünk beszélt a közbiztonsággal kapcsolatosan térfigyelő rendszer kialakítása. Én 
amennyire csak lehet, támogatni fogom. Hulladékszállítással kapcsolatban az a helyzet, hogy 
még nem látok bele teljesen a rendszerbe. Mint környezetvédelmi szakember, aki 
hulladékgazdálkodással is foglalkozik, ígérem, hogy amennyire csak tudom, ezt a dolgot át 
fogom rágni. Hogy ha valamit tudok hozni ebbe a dologba, ami nekünk kedvező akkor ezt 
mindenképpen próbálom megoldani. Beszéltünk a vadkár rendezéséről. Itt is nagyon sok 
dolog lenne, amit meg kellene oldanom, rajta leszek a témán teljes erőbedobással, ahogy csak 
lehet. Sok dologról beszélt már a testület is már a decemberi meghallgatáson. Itt az egységes 
településkép kialakításával kapcsolatban. Üdvözlő táblák, hirdető táblák, térképek. Ezek a 
dolgok elindultak, ezek a dolgok folyamatban vannak, most fogok róla én is tájékozódni, 
hogy milyen stádiumban van. Nagyon fontos lenne, hogy mire kitavaszodik és elindulnak a 
turisták felénk, hogy megfelelő tájékoztatást tudjanak kapni arról, hogy hova is jöttek és 
milyen lehetőségeik vannak. Beszélgettünk itt a különböző közterületeinknek a rendbe 
tételéről. Volt itt egy gyűlés a héten, ahol az egyesületekkel beszéltünk arról, hogy vannak jó 
kezdeményezések. Itt is meg kell keresni azokat a lehetőségeket akár pályázati akár magán 
felajánlásokat, amivel ezeket a dolgokat tudjuk rendezni. Én úgy gondolom, hogy nyitott 
vagyok ezekre, közös érdekünk, hogy ezeket is megoldjuk. Civil élet, civil szervezetek és 
gyűjtemények. Hát itt az előbb már említettem, hogy én a héten, kedden összehívtam egy 
egyeztetést a civil szervezetekkel, hogy éves szinten tekintsük át a programokat illetve 
lehetőségeket amik vannak. Hogy ki miben tudna egy kicsit segíteni, illetve ki melyik 
rendezvénybe tudna szervezőként, lebonyolítóként részt venni. Úgy gondolom, hogy a 
magokat elvetettük, itt majd külön-külön minden civil szervezettel szeretnék leülni akár 
együtt a képviselő-testülettel. Minden civil szervezettel külön-külön kellene leülnünk és le 
lehetne pontosítani, hogy ki mit tudna vállalni. Én úgy gondolom, hogy nagyon jó örökségünk 
van. Hála Isten, a környező településekről, akikkel beszéltem, illetve az ország távolabbi 
részeiről mindenki úgy tekint Badacsonytördemicre, mint egy nagyon jó közösség, akinek 
nagyon jó programjai vannak. Nagyon fontos, hogy ezeket megtartsuk, és az, hogy tovább 
színesítsük. Vannak olyan épületeink, amiknek a hasznosításával még foglalkoznunk kellene. 
Ugye itt van a régi iskola. Akár itt is lehetne olyan programokat szervezni, olyan 
lehetőségeket teremteni, amiket már a fiatalok számára, olyan emberek számára, akik 
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sportolni vagy kikapcsolódni szeretnének lehetőségeket adunk. Meg fogjuk nézni, ha van rá 
lehetőség, természetesen támogatni fogjuk. Idegenforgalomról szintén beszéltem már az 
előbb. A nagyrendezvényeinkről is már beszéltem. Itt három olyan dolog van, ami itt 
idegenforgalom tekintetében szerintem sokat tudna segíteni. A településen a választás során 
szerintem az összes jelölt beszélt, az egyik a Rodostó ház, hozzáteszem, hogy nem 
önkormányzati ingatlan. Viszont mint az önkormányzat területén fekvő ingatlan, a kezelőjével 
mindenképpen le kellene ülni, tárgyalni. Egyrészt hogy közösen talán sikeresebben tudjuk a 
dolgokat tovább vinni. Másrészt munkahely teremtési lehetőség, ha megnyit, ott azért egy pár 
embert el lehetne helyezni, természetesen, aki vállalná azt a munkát, amire ott szükség lesz. 
Akkor van egy borfalu. Erről is beszéltem már, a bontási, a kivitelezési tervek elkészültek. 
Egy 80 fő befogadására alkalmas intézmény lenne, ha beindul. Itt, megint szerintem elég sok 
helyi embernek lehetne, aki vállalja, adott kihirdetett munkát, sok embernek lehetne munkát 
teremteni. És akkor, van még egy olyan dolog, amiről beszéltünk. De ez megint egy olyan 
lehetőség, ami igaz, hogy önkormányzati területen van, de szerintem ezt a vitorlás illetve a 
horgász egyesületnek kellene lebonyolítani egy kikötő építés. A tervek meg vannak, a 
lehetőségeket kellene megvizsgálni, hogy honnét tudunk rá támogatót illetve pénzt szerezni. 
Ha ez megépülne, nagy szükség lenne rá, mert hatalmas érdeklődés van, mint csónak, mint 
hajóhely tekintetében. Én nagyjából ennyit írtam, és köszönöm szépen, hogy meghallgattak. 
 
4. A polgármester illetményének megállapítása 
 
A Polgármester átadja az ülés vezetését az alpolgármesternek. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A polgármester tiszteletdíját a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény határozza meg, a Képviselő-testületnek mérlegelési jogköre 
nincs a tiszteletdíj összegének meghatározására vonatkozóan. A Képviselő-testület 
határozatban rögzíti a jogszabály alapján a polgármestert megillető tiszteletdíjat a Magyar 
Államkincstár értesítése céljából. 
A társadalmi megbízatású polgármester havonta 199.434 Ft tiszteletdíjra és 29.915 Ft összegű 
költségtérítésre jogosult. 
Javasolom, hogy Horváth Zoltán polgármester tiszteletdíját 2017. január 15-től 199.400 Ft-
ban, költségtérítését 29.920 Ft-ban határozza meg a Képviselő-testület. Aki a javaslattal 
egyetért, kézfelemeléssel szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta 
az alábbi 
 
1/2017.(I. 31.) 

h a t á r o z a t o t 
 

1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 71. § (4) bekezdése értelmében Horváth 
Zoltán polgármester tiszteletdíját 2017. január 15. napjától havi 
199.400 Ft, azaz Százkilencvenkilencezer-négyszáz forintban 
állapítja meg. 

 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 71. § (6) bekezdése értelmében Horváth 



 5

Zoltán polgármester költségtérítését 2017. január 15 napjától 
havonta 29.920 Ft, azaz Huszonkilencezer-kilencszázhúsz 
forintban állapítja meg.   
Megbízza az alpolgármestert, hogy intézkedjen a polgármester 
havi járandóságának rendszeres kifizetése érdekében. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Lutár Mária jegyző 

 
Horváth Zoltán polgármester átveszi az ülés vezetését. 
 
5. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról, valamint a 
közterületek tisztántartásáról és használatáról szóló 10/2015. (VII. 14.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták. Az 
előterjesztést jegyzőasszony készítette. Arról van szó, a módosításra azért van szükség, mert a 
tavalyi év során a közszolgáltató bevezette településünkön az időszakos házhoz menő 
szelektív hulladék gyűjtést. Valamint módosult a hulladékgazdálkodási szóló 2012. évi 
LXXXV. törvény és ezeknek a módosításoknak az átvezetése miatt vált szükségessé a helyi 
rendelet módosítása. A helyi rendelet tervezetet jegyzőasszony elkészítette, és elküldte a 
szomszédos települések önkormányzatának tájékoztatásul. Illetve az illetékes 
környezetvédelmi hatóságnak jóváhagyásra. A jóváhagyás megtörtént és javasolják, hogy a 
képviselő-testület ezt a határozatot fogadja el. Én is azt javasolnám képviselő társaimnak, 
hogy ezt a rendeletmódosítást ebben a formában fogadjuk el. Szeretném megkérdezni, hogy 
valakinek van-e hozzá kérdése, hozzászólása? Szavazhatunk? Szeretném megkérdezni, hogy 
ki az, aki elfogadja az előterjesztést? Köszönöm szépen egyhangú igen.  
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
1/2017.(I. 31.) 

r e n d e l e t e t  
 

A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról, 
valamint a közterületek tisztántartásáról és használatáról szóló 
10/2015. (VII. 14.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
6. Civil szervezeteknek nyújtott támogatás elszámolása 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Az előterjesztést szintén kézhez kapták a képviselők. Az 
előterjesztést Bognár Andrea készítette. Öt civil szervezetnek nyújtott támogatásról készült itt 
beszámoló. Az összes támogatott szervezet számlákkal alátámasztva megküldte a 
beszámolóját. Én átnéztem, egyetlen civil szervezet nem küldte még meg. Ő kért egy kis 
határidő módosítást a Polgárőr Egyesület, mivel ők decemberben kapták meg a támogatást és 
kérték, hogy február 28-ig az ő részükre hosszabbítsuk meg az elszámolási időszakot. Az 
összes többi szervezet megküldte. Én a magam részéről átnéztem, egyetértek velük. 
Szeretném megkérdezni képviselő társaimat, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása? 
Akkor én szeretném javasolni a beszámolót elfogadásra. A beszámolót 5 igennel elfogadtuk. 
  
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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2/2017.(I. 31.) 
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
Helyi Vöröskereszt Alapszervezete, a Badacsonylábdi Partszépítő és 
Fürdőegyesület, a Jövőnkért Egyesület és a Tördemic 
Néptáncegyüttes, részére 2016 évi költségvetés terhére nyújtott 
támogatás – a jegyzőkönyvhöz csatolt melléklet szerinti tartalommal - 
elszámolásáról szóló beszámolókat elfogadta. 
A Badacsonytördemic Polgárőr Egyesület számára a beszámolás 
időpontját 2017. február 28. határozza meg.  
Határidő: 2017. március 31. 
Felelős: Horváth Zoltán polgármester 

 
 
Szigligeti Általános Iskola támogatás kérelme 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Volt egy napirendi pont a Szigligeti Általános Iskola 
támogatást kért, egy kerámiaégető kemence vásárlásához. Jegyző asszony tájékoztatása 
alapján ez a kemencevásárlás egyéb forrásokból megvalósult. Jegyző asszony javasolta, hogy 
ezt a napirendi pontot vegyük le a napirendről. Kérném a képviselőket, hogy szavazzunk 
arról, hogy ezt a napirendi pontot vegyük le. Ki szavaz igennel? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül a javaslatot 
elfogadta, a Szigligeti Általános Iskola támogatási kérelmét a napirendről levette.  
 
7. Szúnyoggyérítésre megállapodás 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Erről annyit mondanék, hogy a Balatoni Szövetség 
értesítette önkormányzatunkat, hogy 2017. évben is szervezi a Balaton térségében a 
szúnyoggyérítést. A tag önkormányzatok területi arányban finanszírozzák ezt a 
munkafolyamatot. Badacsonytördemic község területe 40 hektár területben érintett. Csak a 
kémiai szúnyoggyérítés ügyében ez a 40 hektárra vonatkozó szúnyoggyérítés 2017. évre 
198.000 Ft, amit a Corax-Bioner Zrt. végez. Ezt az összeget, ha megszavazzuk a 2017-es évi 
költségvetésünkbe kell jelölnünk. Szeretném kérdezni képviselő társaimat, hogy van-e 
hozzászólásuk, kérdésük? Ha nincs, akkor szeretném feltenni a szavazást, hogy aki egyetért a 
javaslattal, az igennel támogassa. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
3/2017.(I. 31.)  

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Balatoni Szövetség (8230 Balatonfüred, Kossuth u. 3.) 
megkeresésére a 2017. évre vonatkozó szúnyog elleni védekezés 
tárgyában az irtott területek nagyságát a település illetékességi 
területén – biológiai 0 ha, kémiai 40 ha – mindösszesen 40 
hektárban határozza meg. Elfogadja a 2017. évi díj összegét a 
kémiai irtásra és felkéri a Szigligeti Közös Önkormányzati 
Hivatalt, hogy Badacsonytördemic község területén végzett irtás 
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teljes költségének (irtás, szakértői díj) az önkormányzatra eső 
területarányos részét – mindösszesen bruttó 198.000 Ft-ot – 
utaljon át a Balatoni Szövetség MKB Banknál vezetett 
10300002-10535058-49020011 sz. számlájára. A kiadás 
fedezetét az önkormányzat 2017. évi költségvetésének terhére 
biztosítja.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy 2017. évre vonatkozóan 
szúnyog elleni védekezés finanszírozása tárgyában a Balatoni 
Szövetséggel kötött megállapodást írja alá. 
Határidő: 2017. május 1. 
Felelős: Horváth Zoltán polgármester 

 
 
HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: A nyílt testületi ülés napirendjeinek a végéhez értünk, 
köszönöm a megjelenteknek a részvételt. 
 
Több tárgy nem lévén az polgármester az ülést 17.23 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 
K.m.f. 

 
 
 
 Horváth Zoltán        Lutár Mária 

 polgármester             jegyző 
 
 


